

Membership Fee Regulations

Based on article 3(4) of the statute, on 13.09.2023 the general meeting of Green Deal Dataspace e.V. passed the following membership fee regulations:

1. The annual membership fee is due at the beginning of each calendar year. In the founding year (2023), an invoice for the membership fee will be issued after completion of the formation of the association and its registration as an association.
2. New members admitted during a financial year shall pay the membership fee pro rata for the quarter in which their membership commences. The membership fee is due upon admission.
3. The membership fee amounts to:

Type of organisation	Annual turnover (million EUR) (group-related)	Annual membership fee (EUR)
Companies	from 10,000	9,500
	between 2,500 and under 10,000	6,500
	between 1,000 and under 2,500	4,000
	between 50 and under 1000	2,500
	under 50	1,000
Universities, non-commercial institutions, foundations, associations, start-ups (companies younger than four years) etc.	----	500

4. Termination of membership does not release the member from financial obligations to the association that are due and have arisen up to the effective date of notice of termination of membership. The member shall have no claim to the assets of the association.
5. The membership fee regulations shall enter into force on the day of its adoption. It shall be valid from that date for an indefinite period. Any amendments require a resolution of the general meeting of Green Deal Dataspace e.V.; these amendments shall come into force for the coming financial year.

Düsseldorf, 13.09.2023

Beitragsordnung

Auf der Grundlage von § 3 Nr. 4 der Satzung hat die Mitgliederversammlung des Green Deal Dataspace e.V. am 13.09.2023 die folgende Beitragsordnung beschlossen:

1. Der Jahresbeitrag ist zu Beginn eines jeden Kalenderjahres fällig. Im Gründungsjahr (2023) wird der Beitrag nach Abschluss der Gründung des Vereins und seiner Eintragung als Verein in Rechnung gestellt.
2. Neue Mitglieder, die während eines Geschäftsjahres aufgenommen werden, zahlen den Beitrag anteilig für das Quartal, in dem ihre Mitgliedschaft beginnt. Der Beitrag ist mit der Aufnahme fällig.
3. Die Höhe des Mitgliedsbeitrages beträgt:

Organisationsart	Jahresumsatz (Mio. EUR) (konzernbezogen)	Jährlicher Beitrag (EUR)
Unternehmen	Ab 10.000	9.500
	Zwischen 2.500 und unter 10.000	6.500
	Zwischen 1.000 und unter 2.500	4.000
	Zwischen 50 und unter 1000	2.500
	Unter 50	1.000
Universitäten, nicht-kommerzielle Institutionen, Stiftungen, Vereine, Start-ups (Unternehmen jünger als vier Jahre) etc.	---	500

4. Die Beendigung der Mitgliedschaft befreit das Mitglied nicht von den fälligen finanziellen Verpflichtungen gegenüber dem Verein, die bis zum Wirksamwerden der Kündigung der Mitgliedschaft entstanden sind. Das Mitglied hat keinen Anspruch auf das Vereinsvermögen.
5. Am Tag der Verabschiedung der Beitragsordnung tritt diese in Kraft. Sie gilt von diesem Tag an auf unbestimmte Zeit. Änderungen bedürfen des Beschlusses der Mitgliederversammlung des Green Deal Dataspace e.V.; diese Änderungen treten jeweils für das kommende Geschäftsjahr in Kraft.

Düsseldorf, 13.09.2023